
Zápis z 9. zasedání Akademického senátu DFJP ve volebním období 2024–2027,  

konaného 14. 5. 2025 od 13.00 hodin v zasedací místnosti děkanátu DFJP (DA-01016) 

Přítomni:  Ing. Monika Bartošová, Ph.D., Ing. Vladislav Borecký, Ph.D., Ing. Aleš Hába, 
Ph.D., Ing. Pavel Lopour, Ph.D., Ing. Jiří Nožička, Ph.D., Ing. Jan Pokorný, Ph.D., 
Ing. Ondřej Sadílek, Ph.D., Ing. Jiří Šlapák, Ing. Aleš Šmejda, Ph.D., doc. Ing. Petr 
Voltr, Ph.D., Ing. Tomáš Gajdoš, Bc. Natálie Parlagi, Ing. Radek Vrba 

Omluveni:  Ing. Zdeněk Sháněl, Ing. Šárka Vančurová, 

Hosté:  doc. Ing. Ladislav Řoutil, Ph.D., doc. Ing. Tomáš Michálek, Ph.D., Ing. Jan Cho-

choláč, Ph.D., Ing. David Šourek, Ph.D. 

Program zasedání: 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
3. Žádost o schválení Výroční zprávy o činnosti DFJP za rok 2024 
4. Žádost o schválení Výroční zprávy o hospodaření DFJP za rok 2024 
5. Návrh žádosti o prodloužení platnosti akreditace na dostudování profesně zaměře-

ného bakalářského studijního programu Technika, technologie a řízení letecké do-
pravy (garant: dr. Šourek) 

6. Návrh žádosti o akreditaci profesně zaměřeného bakalářského studijního programu 
Provoz a údržba kolejových vozidel (garant: doc. Michálek) 

7. Návrh žádosti o akreditaci profesně zaměřeného bakalářského studijního programu 
Provoz a výroba silničních vozidel (garant: dr. Pokorný) 

6. Různé 
7. Závěr 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
Předseda AS DFJP, dr. Hába, zahájil zasedání ve 13.00 hod. přivítal všechny přítomné. 

V době zahájení zasedání bylo přítomno 12 senátorů. Předseda AS DFJP navrhl skrutátory pro 
toto zasedání: Ing. Tomáše Gajdoše a Ing. Radka Vrbu. Hlasování se zúčastnilo všech 12 pří-
tomných senátorů, kteří se většinově vyslovili pro návrh. Navržení skrutátoři tak byli schváleni. 

Hlasování: pro 10; proti 0; zdrželi se 2. 

2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
Předseda AS DFJP vyzval přítomné k návrhům případných změn programu zasedání, který 

byl dříve zveřejněn. K programu zasedání nikdo nevznesl žádné připomínky, a proto dal před-

seda AS DFJP o programu hlasovat. Hlasování se účastnilo všech 12 přítomných senátorů, kteří 

se jednomyslně vyslovili pro návrh. Program zasedání tak byl schválen. 

Usnesení 2025/04/01:  
Akademický senát DFJP projednal a schválil navržený program 9. zasedání Akademického 
senátu DFJP konaného dne 14. 5. 2025 od 13.00 hodin. 

Hlasování: pro 12; proti 0; zdrželo se 0. 

V 13.04 hod. přichází senátor dr. Lopour. 



3. Žádost o schválení Výroční zprávy o činnosti DFJP za rok 2024 
Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo předkladateli, kterým je děkan 

DFJP. Děkan, doc. Řoutil, stručně představil předkládaný materiál, který je vytvořen ve struk-
tuře dle univerzitního vzoru a je výsledkem týmové práce děkanátu DFJP. 

Předseda AS DFJP následně otevřel diskuzi, ve které byly zmíněny drobné věcné a formální 
připomínky k obsahu projednávaného dokumentu. Do diskuze se zapojili senátoři doc. Voltr, 
dr. Borecký, dr. Pokorný, dr. Šlapák a dr. Hába. 

Po proběhlé diskusi k tomuto bodu dal předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro 
který se vyslovilo všech 13 přítomných senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2025/04/02:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal a schválil Výroční zprávu o čin-
nosti Dopravní fakulty Jana Pernera za rok 2024 po zapracování připomínek vzešlých z dis-
kuze. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

4. Žádost o schválení Výroční zprávy o hospodaření DFJP za rok 2024 
Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo předkladateli, kterým je děkan 

DFJP. Děkan, doc. Řoutil, okomentoval předkládanou výroční zprávu a jmenovitě poděkoval 
referentce Oddělení pro vnější vztahy a rozvoj, Ing. Záleské, která se významnou měrou podí-
lela na vytvoření výroční zprávy v době, kdy DFJP nemá obsazenou pozici tajemníka fakulty. 

Stanovisko Ekonomické komise AS DFJP shrnul předseda komise, dr. Pokorný, který uvedl, 
že komise neměla žádné připomínky k předloženému dokumentu a doporučuje materiál ke 
schválení. 

Předseda AS DFJP následně otevřel diskuzi, ve které vznesl dotaz senátor dr. Šlapák, týka-
jící se vzájemné souvislosti mezi některými finančními částkami uvedenými ve sloupcových 
grafech kapitoly 1. Dotaz zodpověděl děkan. 

Po proběhlé diskusi k tomuto bodu dal předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro 
který se vyslovilo všech 13 přítomných senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2025/04/03: 
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal a schválil Výroční zprávu o hos-
podaření Dopravní fakulty Jana Pernera za rok 2024. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

5. Návrh žádosti o prodloužení platnosti akreditace na dostudování profesně zaměřeného 
bakalářského studijního programu Technika, technologie a řízení letecké dopravy (ga-
rant: dr. Šourek) 

Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo navrhovateli, kterým je děkan 
DFJP, doc. Řoutil. Děkan stručně informoval přítomné o zdůvodnění a o podstatě tohoto ná-
vrhu (obojí včetně návrhu usnesení bylo součástí zaslaného návrhu a tedy i podkladů k jed-
nání). 

Stanovisko Pedagogické komise AS DFJP shrnul předseda komise, Ing. Vrba, který uvedl, 
že pedagogická komise nemá k předkládanému materiálu žádné připomínky. 

Předseda AS DFJP následně zahájil diskuzi, do které se zapojili senátoři dr. Šlapák 
a dr. Hába a proděkan dr. Chocholáč. Diskuze byla však vedena spíše v obecné rovině týkající 



se významu procentuálního podílu cvičících na výuce. Dr. Hába poznamenal, že informace 
o cvičících je v akreditačním spisu nadbytečná, a tudíž není zapotřebí se tím v rámci projedná-
vání tohoto materiálu zabývat. Proděkan dr. Chocholáč doplnil, že informaci o cvičících gene-
ruje stávající IS AKRES do akreditačního spisu z IS STAG automaticky. V nové verzi IS AKRES, 
která by měla být připravena na podzim tohoto roku, bude již možné u vybraných předmětů 
cvičící nezobrazovat. Dr. Chocholáč zároveň uvedl, že podíly cvičících na výuce jednotlivých 
předmětů budou v IS STAG v rámci probíhajících oprav uvedeny vždy tak, aby jejich součet byl 
vždy 100 %, což je stanovený přístup vedením UPCE. 

Po proběhlé diskusi k tomuto bodu dal předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro 
který se vyslovilo všech 13 přítomných senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2025/04/04:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal návrh žádosti o prodloužení 
platnosti akreditace na dostudování profesně zaměřeného bakalářského studijního pro-
gramu Technika, technologie a řízení letecké dopravy. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

6. Návrh žádosti o akreditaci profesně zaměřeného bakalářského studijního programu Pro-
voz a údržba kolejových vozidel (garant: doc. Michálek) 

Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo navrhovateli, kterým je děkan 
DFJP, doc. Řoutil. Děkan stručně informoval přítomné o zdůvodnění a o podstatě tohoto ná-
vrhu (obojí včetně návrhu usnesení bylo součástí zaslaného návrhu a tedy i podkladů k jed-
nání). 

Stanovisko Pedagogické komise AS DFJP shrnul předseda komise, Ing. Vrba, který uvedl, 
že pedagogická komise nemá k předkládanému materiálu žádné připomínky. 

Předseda AS DFJP následně zahájil diskuzi, která se týkala nastavených podmínek (prere-
kvizit) pro vykonání dlouhodobé odborné praxe ve spolupracujícím podniku. Do diskuze se 
zapojili senátoři Ing. Gajdoš, dr. Lopour a doc. Voltr, proděkan dr. Chocholáč a garant navrho-
vaného studijního programu doc. Michálek. 

Po proběhlé diskusi k tomuto bodu dal předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro 
který se vyslovilo všech 13 přítomných senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2025/04/05:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal návrh žádosti o akreditaci pro-
fesně zaměřeného bakalářského studijního programu Provoz a údržba kolejových vozidel. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

7. Návrh žádosti o akreditaci profesně zaměřeného bakalářského studijního programu Pro-
voz a výroba silničních vozidel (garant: dr. Pokorný) 

Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo navrhovateli, kterým je děkan 
DFJP, doc. Řoutil. Děkan stručně informoval přítomné o zdůvodnění a o podstatě tohoto ná-
vrhu (obojí včetně návrhu usnesení bylo součástí zaslaného návrhu a tedy i podkladů k jed-
nání). 

Stanovisko Pedagogické komise AS DFJP shrnul předseda komise, Ing. Vrba, který požádal 
člena pedagogické komise dr. Hábu o uvedení jeho připomínky a dotazu. Dr. Hába zmínil ne-
srovnalost v podílu přednášejícího předmětu Bezpečnosti silničního provozu a dále formuloval 
dotaz týkající se rozsahu znalostí absolventů z oblasti výroby silničních vozidel v souvislosti 
s vyučovanými předměty. Dotaz zodpověděl garant navrhovaného studijního programu 



dr. Pokorný, který uvedl, že absolventi tohoto studijního programu budou schopni se ve vý-
robě v rámci automotive běžně uplatnit ať už v oblasti kvality nebo v pozici technických ve-
doucích. V rámci vyučovaných předmětů je třeba pojem „výroba“ chápat v širších souvislos-
tech – od technického kreslení, přes technickou dokumentaci, technickou mechaniku, materi-
ály, strojírenskou technologii, 3D technologie, kvalitu a samozřejmě elektro předměty. 

Předseda AS DFJP následně zahájil diskuzi, ve které Ing. Gajdoš zmínil, že problematika 
nastavených podmínek (prerekvizit) pro vykonání dlouhodobé odborné praxe ve spolupracu-
jícím podniku diskutovaná v předchozím bodu programu se týká i tohoto navrhovaného stu-
dijního programu. 

Po proběhlé diskusi k tomuto bodu dal předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro 
který se vyslovilo všech 13 přítomných senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2025/04/05:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal návrh žádosti o akreditaci pro-
fesně zaměřeného bakalářského studijního programu Provoz a výroba silničních vozidel. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

8. Různé 
Senátor dr. Nožička vznesl dotaz týkající se organizace propagačních činností DFJP po od-

chodu referentky Oddělení pro vnitřní záležitosti, Bc. Moravčíkové. Děkan odpověděl, že situ-
ace bude vyřešena tak, aby nebyl ohrožen průběh všech propagačních činností. 

Děkan DFJP informoval, že 20. 5. 2025 budou probíhat pohovory s uchazeči na pozici ta-
jemníka DFJP a členem komise bude i zástupce AS DFJP. Předseda AS DFJP doplnil, že AS DFJP 
bude v této komisi zastupovat senátor dr. Borecký. 

9. Závěr 
Předseda AS DFJP poděkoval přítomným za účast a zasedání ukončil ve 14.25 hod. Příští 

zasedání se bude konat v červnu a termín bude ještě upřesněn. Na tomto zasedání se předpo-
kládá ze strany vedení předložení návrhu rozpočtu DFJP, návrhu plánu realizace Strategického 
záměru DFJP pro rok 2025 a dále proběhne volba nového předsednictva. 

Zapsal: Aleš Hába 


